
Oświadczenie złożone 

przez senator Ewę Monikę Kaliszuk 

na 4. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 grudnia 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Dariusza Klimczaka 

Nowa kadencja Senatu RP to czas rozpoczęcia prac nad nowymi sprawami związanymi z problemami 

naszych obywateli, ale także pochylenia się nad tematyką, sprawami nierozstrzygniętymi w poprzedniej 

kadencji. Przykładem tych ostatnich spraw może być problematyka budownictwa mieszkaniowego 

i ewentualnego wprowadzenia w przepisach prawa uregulowań, które zezwalałyby na przekazywanie 

gruntów budowlanych na rzecz spółdzielni mieszkaniowych na budowę przez nie mieszkań w celu 

ustanowienia spółdzielczych lokatorskich praw do lokali mieszkalnych jako alternatywy dla budownictwa 

deweloperskiego oraz budowania mieszkań na wynajem. W tej sprawie zwrócił się do mnie Związek 

Rewizyjny Spółdzielni Mieszkaniowych RP reprezentujący ok. 500 spółdzielni mieszkaniowych w Polsce, 

informując o konieczności powrotu do prac nad stosownymi przepisami prawa. Czas na ponowne 

rozważenie, czy budowanie mieszkań przez spółdzielnie mieszkaniowe w celu ustanawiania spółdzielczych 

lokatorskich praw do lokali mieszkalnych, po stworzeniu do tego odpowiednich ram prawnych oraz 

wyposażeniu spółdzielni w grunty, na których mogłyby być realizowane takie inwestycje, przyczyniłoby się 

do zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych w naszym kraju, w szczególności jeśli chodzi o obywateli, których 

nie stać na zakup mieszkań na rynku komercyjnym – deweloperskim. 

Proszę o informację, czy Ministerstwo Infrastruktury podjęło działania, a jeśli tak, to ewentualnie jakie, 

w tej kwestii, oraz o opinię co do wskazanych przez przedstawicieli spółdzielni rozwiązań. 

Ewa Monika Kaliszuk 


